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Táto kronika obce Opatovce obsahuje 15 strán, slovom pätnásť strán. 
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Politicko-spoločenský vývoj v štáte a jeho vplyv na rozvoj obce 

Rok 2021 bol opäť poznačený najmä pandémiou koronavírusu, ktorá výrazne ovplyvňovala životy 

ľudí po celom svete. V krajinách sa striedali vlny covidu s obdobím, kedy sa epidemiologická situácia 

zlepšila. Po prísnych lockdownoch prichádzali uvoľnenia opatrení a potom sa celý kolotoč opakoval. 

Začiatok roka poznačil útok na Kapitol Spojených štátov vo Washingtone. Pred sídlom 

najvyššieho amerického zákonodarného zboru sa zišli priaznivci končiaceho amerického prezidenta Donalda 

Trumpa. Protestovali proti výsledkom prezidentských volieb a časť demonštrantov prenikla a zaútočila na 

budovy oboch komôr Kongresu. Incident sa nezaobišiel bez obetí. 20. januára 2021 demokrat Joe Biden 

nastúpil do úradu. 

Vo veku 99 rokov zomrel 9. apríla, krátko pred svojimi 100. narodeninami, britský princ Philip, 

manžel kráľovnej Alžbety II. Vojvoda z Edinburghu bol najstarším a najdlhšie slúžiacim partnerom 

vládnuceho monarchu v britskej histórii.  

Nečakané tornádo v Česku si 24. júna vyžiadalo päť obetí. Zasiahlo južnú Moravu a oblasť 

Hodonínska. Prírodný živel zranil ďalších vyše 200 ľudí, zničil stovky domov a na niekoľko dní zostali 

tisícky obyvateľov bez elektrickej energie. Bolo to najničivejšie tornádo v Európe od roku 2001. 

V júli 2021 zasa postihli západnú Európu katastrofické záplavy, ktoré si celkovo vyžiadali 183 

obetí. Najviac postihli Nemecko. Úrady odhadli škody na miliardy eur. Silné dažde a záplavy zasiahli aj 

Belgicko, Holandsko, Francúzsko, Švajčiarsko či Luxembursko. Hrozivé záplavy v Nemecku mali vyše 100 

obetí. Za dva dni napršalo toľko, čo bežne za dva mesiace. 

V auguste 2021 začali Afganistan postupne obsadzovať ozbrojenci Talibanu. Keď obsadili aj 

hlavné mesto Kábul, prevzali moc v krajine. Od toho momentu nastala panika. Tisícky ľudí sa zo strachu 

snažili utiecť do zahraničia. Talibovia uvrhli Afganistan do ekonomickej aj humanitárnej krízy.  

V decembri sa po dlhých šestnástich rokoch v pozícii nemeckej spolkovej kancelárky Angela 

Merkelová rozhodla ukončiť svoju politickú kariéru. Prvá žena na jednom z najdôležitejších postov 

európskej politiky bola dlhú dobu jednou z najvýraznejších a najaktívnejších tvárí myšlienky Európskej 

únie.  

Na Slovensku ani pandémia koronavírusu život nezastavila a aj napriek tomu, že stále 

predstavovala tému číslo jeden, rok 2021 priniesol i veľa ďalších zaujímavých udalostí. Zasiahli nás noviny 

šťastné aj menej radostné, no čo je najdôležitejšie, oproti minulému roku sme sa dočkali viac kultúrnych, 

športových aj spoločenských podujatí. 

V prvých mesiacoch roka na Slovensku po desiatich rokoch prebehlo sčítanie obyvateľov, domov 

a bytov, ktoré prebehlo po prvýkrát elektronicky. Sčítanie obyvateľov je pre samosprávy dôležité, pretože od 

počtu sčítaných obyvateľov závisí, v akej výške získajú jednotlivé mestá a obce podielové dane. V SR žije 

na základe tohto sčítania 5 449 270 obyvateľov, v mestách 53,2%, na vidieku 46,8%, až 98,9% má 
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slovenskú štátnu príslušnosť, prekvapením bolo nižšie číslo obyvateľov, ktorí sa hlásia k rímskokatolíckemu 

vierovyznaniu, bolo ich 56%, k evanjelickej cirkvi a.v. sa prihlásilo 5,3 %. Podiel žien bol 51% a mužov 

49%, mierne vzrástol  počet slobodných. Zaujímavosťou je, že na 100 detí pripadá 107 seniorov. 

Začiatok roka bol spojený aj so začatím očkovania proti koronavírusu. Pilotného očkovania sa 

zúčastňovali najmä seniori a o očkovanie mohli požiadať všetci nad 75 rokov. Vo februári sa začalo s 

očkovaním učiteľov, ktorí mali zabezpečovať prezenčnú výučbu žiakov. Pravidelne prebiehalo i testovanie 

a doklad o negatívnom výsledku bol potrebný do práce i na pobyt vonku. Školy, obchody, reštaurácie 

i kostoly boli opäť zatvorené, deti mohli nastúpiť do školy až 8. februára, a to iba MŠ, 1. stupeň ZŠ 

a končiace ročníky stredných škôl. O veľmi zlej epidemiologickej situácii svedčí i fakt, že podľa 

medializovaných správ nám patrilo prvé miesto v počte úmrtí na počet obyvateľov na svete. Veľmi smutné 

konštatovanie. Vláda často chaoticky prijímala opatrenia k zamedzeniu šírenia infekcie, bol predlžovaný 

núdzový stav, zákaz vychádzania von od 20.00 do 1.00 a iné reštrikčné opatrenia. To samozrejme 

vyvolávalo odpor obyvateľov a zhoršovali sa i vzájomné vzťahy medzi ľuďmi. Tí boli nepokojní, 

znepokojení, každý prežíval strach o blízkych a v mnohých rodinách si korona vyžiadala daň v podobe 

náhlej smrti milovaného človeka. Napätie v spoločnosti rástlo a ľudia sa začali deliť na tých, ktorí boli za 

očkovanie a tých, ktorí ho striktne odmietali. Zlej atmosfére v spoločnosti neprispeli ani rozpory vo vládnej 

koalícii hlavne po spornom nákupe neschválených ruských vakcín Sputnik. V marci premiér Igor Matovič 

podal po koaličnej kríze demisiu. Vo funkcii ho nahradil dovtedajší minister financií Eduard Heger. V novej 

vláde sa novým ministrom zdravotníctva stal Vladimír Lengvarský. Uvoľnenie prísnych opatrení sa 

skončilo s určitými obmedzeniami až 19. apríla a núdzový stav sa skončil až 14. mája. 

V máji boli vakcíny dostupné pre všetkých nad 18 rokov. I napriek vysokým počtom nakazených 

ľudí i mnohým úmrtiam sa nedarilo zvyšovať počet zaočkovaných. Pretože ľudia na Slovensku 

neprejavovali veľký záujem o očkovanie, v auguste bola spustená očkovacia lotéria, ktorá mala za úlohu 

motivovať ľudí k tomu, aby sa dali zaočkovať. Každý týždeň bolo vylosovaných 5 ľudí, ktorí mohli vyhrať 

po 100 000 eur. Lotéria sa stretla i s veľkým nesúhlasom mnohých občanov, ktorí to považovali za zbytočne 

vyhodené peniaze. 

Po pokojnejšom letnom období sa pandémia opäť vrátila v jeseni v tretej vlne i s novými variantami 

a počtom nakazených i mŕtvych prekonala i jarné rekordy a opäť sa vrátil núdzový stav i nepopulárne 

protipandemické opatrenia. Napríklad 3. decembra z 42 403 vykonaných PCR testov bolo 15 278 

pozitívnych a pribudlo 90 obetí. Zaočkovaní ľudia po dvoch dávkach vakcíny sa mohli dať koncom roka 

zaočkovať i posilňujúcou treťou dávkou. 

Od 12. do 15. septembra pápež František zavítal na Slovensko, aby ľuďom ukázal, že aj v týchto 

ťažkých časoch máme držať spolu. Hlava katolíckej cirkvi za tri dni zavítala do niekoľkých miest v 

Bratislave, v Prešove a v Košiciach. Pápež sa stretol s prezidentkou a ďalšími predstaviteľmi štátu a 

dokonca sa prihovoril aj obyvateľom sídliska Luník IX v Košiciach. Vyvrcholením Františkovej návštevy 
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bola svätá omša v pútnickom Šaštíne. Účastníci stretnutia museli byť zaočkovaní, testovaní alebo po 

prekonaní choroby. 

 

Od 23. júla do 8. augusta sa konali odložené Letné olympijské hry 2020 v Tokiu. V celkovom 

poradí medailových ziskov skončilo Slovensko na 50. mieste. Zlato nám priniesla strelkyňa Zuzana Rehák-

Štefečeková, striebro golfista Rory Sabbatini a kanoista Jakub Grigar, kanoisti boli úspešní aj v disciplíne 

K4, z ktorej priniesli bronz.  

Aj Petra Vlhová má za sebou fenomenálny rok, čo potvrdilo aj jej víťazstvo v ankete Športovec 

roka a výhra Svetového pohára v alpskom lyžovaní. 

 

Slovenskom otriasli správy o smrti dvoch legiend našej kultúry. V júli prišla naša krajina o herca, 

moderátora a speváka Milana Lasicu, ktorí zomrel na javisku vo veku 81 rokov a v novembri nás zasa 

zarmútila novina o úmrtí speváka Miroslava Mekyho Žbirku, ktorý sa už nedožil svojej sedemdesiatky. 

Obrovské talenty, ukážkoví džentlmeni a obľúbené osobnosti po sebe zanechali vo verejnom priestore 

prázdne miesto. 
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Činnosť obecného zastupiteľstva 

Obecné zastupiteľstvo so starostkou obce zasadalo v tomto roku štyrikrát, kvôli zlej 

epidemiologickej situácii bolo občanom odporučené, aby sa niektorých zasadaní nezúčastnili. Obecné 

zastupiteľstvo poverilo starostku obce vyvolať rokovanie s investormi o podpísaní memoranda medzi našou 

obcou a investormi Logistického parku Opatovce, ktorý by mal byť vybudovaný za Váhom. 

Pretože v obci chýbala hlavná kontrolórka, starostka obce vyhlásila jej voľbu a poslanci schválili do 

tejto funkcie Ing. Ľudmilu Slávkovú z našej obce. Funkčné obdobie hlavného kontrolóra obce Opatovce je 

šesť rokov a začalo sa dňom 1. októbra 2021. 

Obecné zastupiteľstvo schválilo rozpočet pre obec Opatovce na rok 2022 a vzalo na vedomie i 

viacročný rozpočet pre obec na roky 2023-2024. 

Nezávislým audítorom na základe overenia dodržiavania povinností podľa zákona o rozpočtových 

pravidlách bolo skonštatované, že obec Opatovce konala v súlade s požiadavkami zákona o rozpočtových 

pravidlách. 

 

Zamestnanci obecného úradu 

Vo funkcii starostky obce pokračovala Mgr. Iveta Mondeková, administratívnou pracovníčkou 

bola pani Jana Vraždová a prácu referentky vykonávala Patrícia Koníčková. Upratovačkou, ktorá mala na 

starosti i výdaj obedov, bola opäť pani Jana Koníčková.  

Pri údržbe verejnej zelene v obci pomáhali členovia DHZ, pretože nik z obce sa neprihlásil na túto 

prácu. V obci vykonával aktivačné práce Tibor Chorvát. 

Výsledky rokovaní obecného zastupiteľstva boli zverejnené vo výveske pri obecnom úrade a 

aktuality i na webovej stránke obce a v Obecných novinách, ktoré v tomto roku vyšli jedenkrát na konci 

roka.  

O aktualizáciu webovej stránky sa staral Ing. Ján Chudý. 

 

Pandémia koronavírusu COVID 19 v našej obci 

 Od začiatku roka sa pravidelne do konca apríla osemkrát organizovalo testovanie antigénovými 

testami v budove obecného úradu, testovala Mgr. Rechtoríková Katarína za pomoci pracovníčok obecného 

úradu. Mohli sa tu testovať i obyvatelia z Veľkých Bieroviec a naši zasa v ich obci, keď sa netestovalo 

u nás. Od 8. marca bola povinnosť nosenia respirátorov FFP2 v obchodoch a prostriedkoch verejnej dopravy 

a od 15. marca 2021 v priestoroch všetkých interiérov. Občania museli  dodržiavať všetky protipandemické 

opatrenia. 

Regionálny úrad verejného zdravotníctva v Trenčíne od marca pravidelne každý týždeň zverejňoval 

počet ochorení na Covid19 podľa PCR testov v jednotlivých obciach okresu. V období od 23. marca do 12. 
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júla evidovali v našej obci 4 prípady ochorenia a v období ďalšej vlny na jeseň od 14. novembra do konca 

roka to už bolo 36, najviac v týždni od 30.11. do 6. 12., keď evidovali 21 prípadov.  

Podobne boli zverejňované i počty zaočkovaných, k 17. októbru bolo v našej obci zaočkovaných 

prvou dávkou vakcíny 45,32% a druhou dávkou 43,17% obyvateľov. Záujemcovia o očkovanie sa mohli dať 

zaočkovať vo veľkokapacitných centrách, v Trenčíne to bolo na výstavisku Pod Sokolicami alebo 

v nemocnici. Niektorí dostali termín i do vzdialenejších miest. 21. decembra sa mohli naši občania dať 

zaočkovať i v našej obci v budove obecného úradu. 

 

Verejno-spoločenský život 

Dobrovoľný hasičský zbor 

Dobrovoľní hasiči boli v tomto roku opäť veľmi aktívni. Už začiatkom roka boli požiadaní o 

súčinnosť pri pátracej akcii, keď sa staršia turistka stratila na vrchole Inovca. Vo večerných hodinách za 

mrazivého počasia prehľadávali oblasť a v noci sa pani podarilo nájsť. 

V súvislosti s pandemickou situáciou boli nasadení na výjazdy, v rámci ktorých zabezpečovali 

dodávku elektrickej energie na štátnych hraniciach. Takisto od marca do konca júla každý víkend 

zabezpečovali koordináciu ľudí vo veľkokapacitnom očkovacom centre v Trenčíne.  

V tomto roku si naši hasiči zorganizovali prvý ročník hasičskej súťaže s názvom Zlatý hasič 2021, 

v ktorej súťažili individuálne, pričom boli rozdelení do troch hlavných kategórií: muži - dorast, ženy - 

dorast a žiaci. Hasiči riešili viaceré zložité úlohy, medzi ktoré patrila prvá pomoc, zásah pri dopravnej 

nehode, orientácia pri nulovom videní, ale i teória a mnoho iných disciplín. V kategórii muži a dorast 

zvíťazil Šimon Bujný, v kategória ženy a dorastenky bola na 1. mieste Ivana Bulková a v kategórii žiaci - 

plameň bola najlepšia Andrea Škutová.  

Zabezpečovali aj MDD na rybníkoch v Opatovciach aj viaceré festivaly.  

Tento rok zorganizovali veľmi vydarený 8. ročník Anna bálu, na ktorom sa zúčastnilo doteraz 

najviac návštevníkov.  

 

Spevácky súbor Opatovčan 

 Členovia súboru museli všetky plány na činnosť podriadiť vážnej pandemickej situácii. Prvá skúška 

súboru sa konala až deviateho júna. Na skúške starostka obce pozvala členov súboru na slávnostné 

otvorenie a vysvätenie cyklotrasy v družobnej obci Boršice na Morave 3. júla a 24. júla súbor piesňami 

prispel k slávnostnému vysväteniu obelisku a otvoreniu cykloturistického chodníka z Opatoviec do 

Trenčína, ktorý bol budovaný v rámci cezhraničnej spolupráce s obcami Boršice a Zlechov na Morave. 

Program pokračoval na Anna bále, ktorý už tradične otvárajú svojím vystúpením. Členovia súboru si 

zorganizovali aj stretnutie pri guláši v areáli športového ihriska v Opatovciach.  
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V auguste už po tretíkrát spievali na Festivale ľudových remesiel v Trenčianskych Tepliciach. Na 

hodovej svätej omši v kaplnke Sedembolestnej Panny Márie v Opatovciach tiež nemohli chýbať, ich piesne 

sa niesli v priestore pred kaplnkou. Po svätej omši pre dobrú náladu zaspievali aj piesne svetské. Bohužiaľ, 

pandémia znova obmedzila plánované podujatia. Tak ako minulý rok, aj v tomto roku bolo toto ich 

posledné vystúpenie.  

 

Jednota dôchodcov Slovenska 

V tomto roku mala organizácia v obci 43 členov. Jej činnosť bola obmedzená tiež pandémiou. 

Dôchodcovia však svojou prácou brigádnicky prispeli k úprave parku a pri čistení cykloturistického 

chodníka. V októbri sa už spoločne nestretli, ale výbor rozdal svojim členom malé darčeky. 

V dňoch 23. a 24. septembra JD Opatovce usporiadala v rámci poznávania regiónov Slovenska 

zájazd Poklady Spiša - pamiatky Unesco. Zájazdu sa zúčastnilo málo členov z dôvodu zhoršujúcej situácie 

s covidom. Navštívili Spišskú Sobotu, kde si prezreli Kostol sv. Juraja, v ktorom hlavný oltár vytvoril 

majster Pavol z Levoče. Navštívili renesančný kaštieľ v obci Strážky, v Kežmarku mali prehliadku 

dreveného evanjelického artikulárneho kostola aj nového evanjelického kostola. V Levoči si mohli prezrieť 

historické jadro mesta, Chrám sv. Jakuba s unikátnymi oltármi zhotovenými majstrom Pavlom z Levoče. 

Na Mariánskej hore navštívili Kostol Navštívenia Panny Márie, ktorý v roku 1984 vyhlásil Sv. Otec Ján 

Pavol II. na Baziliku minor. Po ceste do Spišskej kapituly sa zastavili na kopci zvanom Sivá brada, na 

ktorom je postavená kaplnka, jedna zo zastavení krížovej cesty. Poslednou zastávkou bola Spišská 

kapitula, Slovenský Jeruzalem. Na ceste domov sa zastavili ešte na vyhliadke na Liptovskej Mare. 

Účastníci zájazdu si odniesli bohaté zážitky.  

 

Združenie lesných pozemkov a pasienkov Opatovce, pozemkové spoločenstvo  

Pokračovalo vo svojej činnosti pod vedením Ing. Jozefa Janíka.  

 

Ekonomický život 

Za rok 2021 mal obecný úrad celkové príjmy 576 453,66 € a celkové výdavky 521 895,63 €. 

 

Obec v jeseni zabezpečila i veľkoobjemový kontajner na odvoz veľkorozmerného komunálneho 

odpadu. Obyvatelia mohli odovzdať i nebezpečný odpad a elektroodpad. Bol zvýšený i počet kontajnerov, 

pretože ľudia si zvykli viac triediť odpad.  

Organizácia zodpovednosti výrobcov pre obaly NATUR-PACK vydala našej obci i certifikát za 

rok 2021. V zdôvodnení obec zabezpečila zavedenie a vykonávanie triedeného zberu komunálnych odpadov 
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pre papier, plasty, kovy, sklo a kompozitné obaly na báze lepenky v zmysle § 81 ods. 7 písm. c) zákona č. 

79/2015 Z. z. o odpadoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

Zavedeným systémom zberu komunálnych odpadov obec v spolupráci s OZV NATUR-PACK, a.s., 

prispela k zlepšeniu životného prostredia 40 110 kg vytriedeného odpadu, čo predstavujú 93,50 kg na 

obyvateľa. 

V septembri boli vymenené - okno na miestnom pohostinstve a dvere na kultúrnom dome. 

 

Individuálna výstavba v obci 

Naša obec sa postupne rozrastá, v priebehu roka boli vydané dve stavebné povolenia pre Petra 

Margorína a Stanislava Nagya a v januári bolo právoplatné i stavebné povolenie pre firmu Maprostav, 

ktorá začala stavať 4 spojené rodinné domy Pri kríži. Skolaudované boli domy Petra Margorína, Michala 

Svatíka, Barbory Sedláčkovej a prestavba rodinného domu Marcely Tománkovej. 

 

Štatistika 

K 7. decembru 2021 mala naša obec 426 obyvateľov, o jedného menej ako v minulom roku. Z toho 

bolo 212 mužov a 214 žien. Priemerný vek bol 42,25 roka. Slobodných bolo 213, z toho 118 mužov a 95 

žien. Ženatých bolo 179, z toho 83 mužov a 96 žien. Narodili sa tri deti, tri dievčatá, Ester Koníčková 

a dvojičky Nina a Nela Bujná. V obci boli dva sobáše, prisťahovalo sa desať a odsťahovalo sa šesť občanov. 

Navždy nás opustili siedmi spoluobčania. 

5. marca zomrela na následky covidu pani Mária Komorovská vo veku nedožitých 82 rokov, 2. 

apríla zomrel Ľudovít Marcinát vo veku 89 rokov, 29. septembra zomrela pani Magdaléna Margorínová vo 

veku 86 rokov, 2. novembra zomrela bývalá učiteľka i kronikárka obce pani Božena Šuleková vo veku 

nedožitých 86 rokov a 26. novembra zomrela pani Anna Chorvátová vo veku 92 rokov tiež nad následky 

covidu a 9. decembra zomrela pani Anna Michalcová vo veku 78 rokov. 22.decembra odišla na večnosť 

i Stanka Horňáková vo veku 18 rokov. Všetky pohreby boli cirkevné. 

 

Svoje významné životné jubileum 90 rokov dňa 22. augusta oslávil pán Pavol Janík. K tomuto 

vzácnemu životnému jubileu mu zablahoželala starostka obce a pracovníčky obecného úradu. Oslávencovi 

popriali veľa zdravia, šťastia, radosti a spokojnosti v kruhu najbližších. 

 

Najstaršou občiankou obce je pani Anna Kováčová, ktorá sa dožila krásnych 96 rokov. Pani 

Magdaléna Šuleková slávila 93 rokov, pán Ján Marcinát 92 rokov.  
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Kultúrno-spoločenský život  

Pandémia vo veľkej miere obmedzila spoločenské, športové i kultúrne aktivity. Preto i v našej obci 

chýbali v tomto roku viaceré tradičné podujatia. V rámci obmedzení už tradične bol postavený máj s 

pomocou techniky pána Sandra Prekopa a našich dobrovoľných hasičov, ktorí máj pomohli aj vyzdobiť. 

Jedinou väčšou kultúrnou akciou bolo posvätenie cyklotrasy v družobnej obci na Morave i u nás. 

  

Otvorenie cyklotrasy a posvätenie obeliskov na cyklotrase v Boršiciach a Zlechove  

Dňa 3. júla sa viacerí naši občania zúčastnili slávnosti posvätenia obeliskov na cyklotrase našich 

cezhraničných partnerov z Boršíc a Zlechova. Túto peknú kultúrnu akciu umocnilo i príjemné slnečné 

počasie. Hlboký dojem zanechalo predovšetkým posvätenie krásnych obeliskov od akademického sochára 

Daniela Ignáca Trubača. Ide o výtvarné prvky z kameňa, bronzu a antikoru. Kameň je božanovský 

pieskovec a tvorí nosný základ každého prvku. Umelecké detaily sú odliate z bronzu alebo z antikoru.  

Ústrednou témou celej cyklotrasy sú korene našej kresťanskej histórie. Svätý Cyril a Metod prišli na 

pozvanie kniežaťa Rastislava na územie Veľkej Moravy, aby sa pokúsili spojiť východ so západom a šírili 

vieru v jazyku im zrozumiteľnom. Toto symbolické spojenie je vidno i pri odeve z veľkomoravského obdobia, 

ktorý je zopnutý ozdobným gombíkom. Ústredným motívom pre väčšinu obeliskov je práve replika gombíka, 

ktorý sa našiel v Boršiciach v hrobe z čias Veľkej Moravy. Gombík už z diaľky vizuálne identifikuje trasu.  

Ďalším spoločným prvkom je písmo hlaholika. Na hranici katastrov oboch obcí je na cyklotrase 

umiestnený 6 metrov vysoký obelisk Svätého Gorazda. Tento obelisk i obelisk Stôl stretnutia boli posvätené 

 za účasti arcibiskupa olomouckého a metropolitu moravského Mons. Jana Graubnera a arcibiskupa a 

košického eparchu Mons. Cyrila Vasiľa S.J. K účastníkom akcie sa prihovorila i pani starostka Mgr. 

Mondeková a starosta Boršíc, Ing. Roman Jílek. 

Pohostinnosť Boršičania prejavili i na posedení vo farskej záhrade, kde sa podával dobrý guláš, 

moravské koláče a známe boršické víno. Cestou domov v autobuse zneli piesne členov speváckeho súboru 

Opatovčan. 

 

Slávnosť leta 2021  

Onedlho dňa 24. júla bol i v našej obci slávnostne otvorený a posvätený cykloturistický chodník z 

Opatoviec do Trenčína. Boli posvätené i oba obelisky od akademického sochára Trubača. Ten väčší sa 

nachádza v miestnom parku a uzaviera ho gombík, ktorý je ozdobený chráneným vtákom brhlíkom lesným. 

Povraz symbolizuje dôležitú činnosť v obci, ktorou bola preprava kompou cez rieku Váh a plátno pripomína 

jednoduchý odev ľudí z obdobia Veľkej Moravy. Nápis Chváľte Pána všetky národy, ktorý lemuje vrchnú 

časť obelisku, pochádza z Kyjevských listov, diela sv. Cyrila a Metoda. Na obelisku sú i listy lipy ako 

symbol Slovanov a je tam i znak obce Opatovce doplnený o stručnú históriu obce.  
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Menší obelisk, tzv. Veľkomoravský gombík je umiestnený na hrádzi na hranici katastrov Opatoviec 

a Trenčína. Je smerovým ukazovateľom a už z diaľky svojím jednoduchým tvarom vytvára orientačný bod v 

krajine pre cyklistov, ktorí sa vydali na výlet alebo za históriou Veľkej Moravy. Na každej strane v smere 

jazdy sú umiestené erby obce a mesta Trenčín. 

  Obelisky posvätil dôstojný pán farár Mgr. Viliam Chrastina, správca našej farnosti. Slávnosti sa 

zúčastnili okrem našich občanov i vzácni hostia, naši cezhraniční partneri z Boršic a Zlechova, viacerí 

starostovia okolitých obcí, poslanci TSK, zástupcovia Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a 

informatizácie Slovenskej republiky, zástupcovia firmy PEMAL s.r.o. a ďalší hostia. 

Úvodné slovo slávnosti patrilo starostke obce Mgr. Ivete Mondekovej, ktorá vyjadrila poďakovanie 

za veľmi dobre odvedenú prácu firme PEMAL, stavebnému dozoru, projektantom, cezhraničným partnerom 

a všetkým, ktorí sa podieľali na úspešnej realizácii tohto projektu. Ďalším rečníkom bol starosta Boršíc Ing. 

Roman Jílek, ktorý sa zameral na spoločnú históriu Slovákov a Čechov v časoch Veľkej Moravy. 

Akademický sochár Daniel Ignác Trubač priblížil zhromaždeným, akou technológiou tvoril obelisky 

a čo znázorňujú. MVDr. Stanislav Svatík odovzdal pozdrav od predsedu Trenčianskeho samosprávneho 

kraja Ing. Jaroslava Bašku a poprial Opatovčanom veľa úspechov. Vyjadril potešenie, že aj malá obec 

dokázala vybudovať takéto prospešné dielo, ktoré slúži nielen Opatovčanom, ale aj širokej verejnosti. 

Posledným z rečníkov bol zástupca Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 

Slovenskej republiky Mgr. Peter Takáč, ktorý vyjadril uznanie úspešnej realizácii projektu „Na kole za 

histórií Velké Moravy.“  

Slávnosť spríjemnil svojimi piesňami Folklórny spevácky súbor Opatovčan. Po akte posvätenia 

obelisku v miestnom parku sa slávnostné zhromaždenie odobralo na začiatok cykloturistického chodníka, 

kde sa konalo posvätenie a prestrihnutie stuhy. Zástup zúčastnených hostí a občanov pokračoval po 

cykloturistickom chodníku k ďalšej zastávke, k miestu, kde stáli v minulosti plávajúce mlyny a kompa. Tu 

sa nachádza i informačná tabuľa a lavička, ktorú zhotovil Peter Horňák. Sprievod prechádzal i okolo 

originálneho sedenia s bicyklami, ktorú vyhotovil Milan Bulko s pomocou Jozefa Bujného, až k druhému 

obelisku na hrádzi. Po posvätení cykloturistického chodníka sa slávnostné zhromaždenie presunulo do 

areálu športoviska, kde sa konal Anna bál.  

Bolo to príjemne strávené popoludnie, ktoré vyvrcholilo vydarenou tanečnou zábavou, ktorú 

organizovali členovia DHZ Opatovce. Podával sa tu guláš, pečená klobása, občerstvenie a členky 

folklórneho súboru napiekli i chutné koláče. Tradične nechýbala ani bohatá tombola. I hostia z Boršíc sa tu 

zrejme cítili dobre, keďže sa zdržali až do noci.  
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Natáčanie nového filmu  

Koncom októbra do našej obce zavítali filmári, aby v dome Anky Hroššovej natočili niektoré scény 

filmu Spiaci účet režiséra Miloslava Luthera. Témou je pátranie mladých manželov po tajomstve predkov. 

Jeho korene sú v dobe, keď sa odohrávali najhoršie zločiny minulého storočia, prepojené s arizáciou, 

bezbrehou chamtivosťou, bezohľadnosťou, s hraničnými prejavmi neľudskosti, ale aj ničím neohraničenou 

túžbou po moci. 

Mohli sme tu stretnúť i známu českú herečku Ivu Janžurovú, či Františka Kovára i mladých 

hercov Danu Morávkovú a Richarda Autnera, pretože celý štáb sa stravoval v kultúrnom dome. Anka 

Hroššová je spoluautorkou kostýmov. 

 

Október, mesiac úcty k starším 

Každoročne v mesiaci októbri, keď príroda púta pozornosť naberaním krás jesene, prejavoval 

i obecný úrad svoju pozornosť a úctu tým skôr narodeným v našej obci. Pretože nebolo možné sa s nimi 

stretnúť už druhý rok za sebou, pripravil pre seniorov aspoň darčekové tašky s kalendárom so starými 

fotografiami z našej obce a s prianím a ubezpečením, že na nich ani tento ťažký rok vedenie našej obce 

nezabudlo.  

 

Príchod Mikuláša 

Žiaľ, i tento rok, Mikuláš poprosil našich dobrovoľných hasičov, aby odovzdali deťom pozdrav a 

poslal im balíčky. Naši dobrovoľní hasiči za maximálneho dodržania pandemických opatrení odovzdali 

balíčky od Mikuláša deťom. 

 

Duchovný a náboženský život 

Správcom Farského úradu vo Veľkých Bierovciach, pod ktorú patrí i naša obec, bol i tento rok 

Mgr. Viliam Chrastina. 

Sviatok Sedembolestnej Panny Márie a hody tento rok pripadli na nedeľu 19. septembra. Svätá 

omša bola v miestnej kaplnke, počasie bolo tento rok chladnejšie a slávnostnú omšu obohatili svojím spevom 

i speváci zo súboru. Kaplnku pred slávnostnou omšou pomohli poupratovať i členky Jednoty dôchodcov  

z obce. Celoročne sa o kaplnku vzorne stará pani Anka Nagyová. 

Po letných prázdninách v našej farnosti prebehla intenzívna príprava na sviatosť birmovania, 

ktorá sa uskutočnila 17. októbra vo vonkajších priestoroch pred kostolom Panny Márie pomocnice 

kresťanov v Trenčianskych Stankovciach. 86 mladých ľudí prijalo sviatosť birmovania z rúk Mons. Viliama 

Judáka, nitrianskeho otca biskupa. Každý birmovanec si zvolil popri birmovnom patrónovi aj birmovného 

rodiča, ktorého úlohou je sprevádzať ho na ceste viery a byť mu príkladom.  
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Duchovným správcom Farnosti evanjelickej cirkvi augsburského vyznania je pani farárka Mgr. 

Jarmila Petrulová. 

  

Školstvo a vzdelanie 

Školský rok v našej spádovej škole v Trenčianskych Stankovciach, kde vo funkcii riaditeľky 

pokračovala Mgr. Trnavská Gabriela, ukončilo 396 žiakov. Školský rok bol veľmi náročný. Takzvaná 

dištančná forma vzdelávania v základnej škole nikdy nenahradí prezenčnú formu. Naše deti potrebujú 

vzdelanie a jeho súčasťou sú i kontakty s vyučujúcimi ale i s rovesníkmi.  

 Niektoré deti predškolského veku navštevovali Materskú školu vo Veľkých Bierovciach, ale pre 

nedostatok voľných miest, museli niektorí rodičia vodiť deti i do iných škôlok. 

 

Šport a telesná kultúra 

V obci nám vyrástla úspešná drezúrna jazdkyňa Stella Eržinová, ktorá sa kvalifikovala v kategórii 

detí na Majstrovstvá Slovenska v drezúre. Tie sa konali počas druhého septembrového víkendu v Šamoríne. 

Účasť v majstrovskej súťažiach bola podmienená splnením kvalifikačných kritérií, tie si Stella splnila 

účasťou na troch podujatiach požadovanej úrovne, kde obsadila 5., 1. a 2.miesto. MSR v drezúre prebiehali 

ako dvojkolová súťaž, kde výsledné poradie určoval súčet bodov z prvého a druhého kola. Stella na koni 

Amber Nuance reprezentujúca JK Uhliská obsadila výborné 2. miesto. 

 

Tento rok sme mali zastúpenie na Medzinárodnom maratóne mieru, ktorému už skoro sto rokov 

patrí prvá októbrová nedeľa v Košiciach. Svoj prvý maratón (42km a 195m) Lenka Eržinová zabehla v čase 

4 hodiny a 2 minúty, čím obsadila 82. miesto z celkovo 163 štartujúcich žien. 

 

I futbalisti sa môžu pochváliť dosiahnutými výsledkami. Dospelí dokázali v 6. lige Oblastného 

futbalového zväzu Trenčín obsadiť priebežne 2. miesto druhé miesto so ziskom 35 bodov za jedenásť 

víťazstiev, dve remízy a dve prehry s vysoko aktívnym skóre 55 strelených gólov k 26, ktoré dostali. 

Suverénne ovládli štatistiky v strelených góloch, keď Juraj Barták a Tomáš Sivák dokázali prekonať 

súperových brankárov spolu až 38-krát, Juraj dal 21 gólov a Tomáš 17 gólov. Za ich individuálnymi 

štatistikami je potrebné vidieť kolektívne a zodpovedné výkony celého mužstva. Pretože futbalová 

budúcnosť je v pokračovateľoch, preto od mája začali trénovať mladých futbalových nadšencov v kategórii 

prípravka U11. Boli prihlásení do súťaže, kde zbierali prvé kontakty a skúsenosti. Pracovali pod vedením 

trénera Juraja Bartáka . 
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Počasie 

 Hoci pre mnohých je klimatická kríza len abstraktným pojmom či dokonca nepravdou, našu 

budúcnosť ovplyvňuje viac, ako by sme si mohli myslieť. Klimatické zmeny to nie je len topenie 

ľadovcov, ktoré sú od nás vzdialené tisícky kilometrov, ale aj citeľné zmeny počasia na našom 

území. A tie sa môžu prejaviť v našom každodennom živote už v priebehu najbližších rokov. 

Niektoré pociťujeme dokonca už dnes. 

Rok 2021 bol jedným zo siedmich najteplejších rokov v histórií meraní. Bol pozoruhodný aj z 

hľadiska výskytu mimoriadnych prípadov extrémneho počasia. Vysoké teploty a silné búrky nás potrápili aj 

v tomto roku.  

Január a február boli chladnejšie, v januári napadlo i trocha snehu, ale chladnejšie dni sa striedali 

s prudkým oteplením. Napríklad na konci marca bolo horúco a už 6. apríla bol mráz a chumelica. Oteplilo 

sa až v máji, kedy i veľmi často pršalo. Vyskytli sa i miestne záplavy, i na Váhu voda stúpla vysoko. Jún 

už bol veľmi horúci, bola len druhýkrát v histórií meteorologických meraní zaznamenaná teplota 38 °C. Tu 

bola teplota až do 35°C a bolo veľmi sucho. Podobné bolo i celé leto. V tomto roku boli trocha zasnežené 

i Vianoce, ale na Silvestra sa zasa prudko oteplilo. 

 

Úrodu viacerých plodín ako napríklad obilnín, ovocia, zemiakov, zeleniny, cukrovej repy či hrozna 

zhodnotili pestovatelia ako kvalitnú. V našej obci sa už ľudia zameriavajú väčšinou iba na pestovanie  

zeleniny a zemiakov v záhradách, iba niektorí ešte obrábajú i kúsok poľa. Väčšina pôdy je v prenájme 

Poľnohospodárskeho družstva Trenčín-Soblahov. 

 

Opäť aj tento rok sme sa tešili z príletu našich bocianov. Hniezdo v záhrade pani Márie 

Marchotovej ani tento rok neostalo prázdne. Prvý bocian priletel 25. marca a rodičia spolu s 3 mladými 

bocianmi sa rozlúčili s našou dedinou koncom augusta. 
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Záver kroniky za rok 2021 

 

Pri spracovaní kroniky za rok 2021 boli použité tieto podklady: 

 Správy z rokovaní obecného zastupiteľstva v roku 2021 

 Vyhodnotenie rozpočtu obce za rok 2021 

 Štatistické údaje za rok 2021 

 Obecné noviny 

 Príručka pre kronikárov vydaná v roku 1995 a Príručka pre mestských a obecných 

kronikárov vydaná v roku 1999 

 Časopisy a denná tlač 

 Vlastné poznatky 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 15. strana kroniky obce Opatovce 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kronikársky záznam obce Opatovce za rok 2021 bol prerokovaný na obecnom zastupiteľstve  

dňa 14.12.2022 a bol schválený uznesením č. 48/2022 

 

 

 

 

  

  

V Opatovciach dňa 14.12.2022 

 

 

 

–––––––––––––––––––––––––––––––  ––––––––––––––––––––––––––––– 

Kronikár      Starostka obce 

 

 


